
PROTOKÓŁ
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji

z posiedzenia nr 7/19 w dniu 28 października 2019 roku

Posiedzenie odbyło się w siedzibie Urzędu Marszałkowskiego Województwa Opolskiego                
w Opolu w sali nr 5.
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 930

Obrady prowadziła Przewodnicząca Komisji - Brygida Kolenda-Łabuś.

Porządek obrad:
1. Rozpatrzenie petycji dotyczącej wprowadzenia Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów 
odnoszącej się do radnych Województwa Opolskiego.

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - Pani Brygida Kolenda-Łabuś 
przywitała członków komisji, następnie stwierdziła quorum.

Ad. 1. Rozpatrzenie petycji dotyczącej wprowadzenia Polityki Zarządzania 
Konfliktem Interesów odnoszącej się do radnych Województwa Opolskiego. 
B. Kolenda-Łabuś: 23 października 2019 r. o godz. 21:48 pan Konrad Łakomy wysłał 
uzupełnienie uzasadnienia do swojej petycji wraz z wnioskiem dowodowym w postaci opinii 
biegłych. Swoje żądanie i oczekiwanie opiera na art. 75 §1 Kodeksu postepowania 
administracyjnego, który mówi o tym, że jako dowód w sprawie mogą posłużyć m. in. opinia 
biegłych i on tak nazywa przedłożony materiał. Jest to stanowisko firmowane przez Fundację 
im. Stefana Batorego przy takim zastrzeżeniu, że nie można go w żadnym razie traktować 
jako wytycznych, ma on służyć jako materiał poglądowy sprawy. Natomiast najpierw 
należałoby odpowiedzieć na pytanie, czy jest to rzeczywiście opinia biegłych i można                     
go dopuścić jako dowód w sprawie. Problem jest taki, że to stanowisko firmowane przez 
Fundację im. Stefana Batorego zawiera 182 strony. Nie jest poważnym stwierdzeniem,                     
że w ciągu godziny się z tym zapoznamy. Więc jeżeli chcemy poważnie potraktować 
instytucję petycji to powinniśmy wszystkim dać możliwość zapoznania się z tym materiałem. 
Pan Konrad Łakomy oczekuje, że ten materiał zostanie dostarczony do wszystkich radnych 
Województwa Opolskiego i na pewno ma rację, ponieważ jeżeli radni przyjmą lub nie 
rekomendację to powinni z materiałem się zapoznać. Wobec czego propozycja moja jest 
taka, żeby dziś na sesji Sejmiku bo mamy ten punkt już ujęty w porządku obrad powiedzieć, 
że Komisja pracowała na tych materiałach, które posiadała dotychczas i wypracowała 
stanowisko i po tym fakcie wpłynęło obszerne uzupełnienie. Więc chcąc do tej sprawy 
poważnie podejść, to prześlemy je do wszystkich radnych, a sami także się z nim zapoznamy. 
Następnie jeszcze raz się spotkamy przed ostatecznym podjęciem decyzji. Czy Państwo 
zgadzają się z taka propozycją?
Janina Okrągły, Członek Komisji: czyli trzeba będzie na sesji zgłosić wniosek o wycofanie 
tego punktu z porządku obrad? 
B. Kolenda-Łabuś: nie będę zgłaszać wniosku o wycofanie tego punktu, tylko omawiając              
go powiem, że Komisja posiada już stanowisko w tej sprawie, ale wobec tej sytuacji chcemy 
aby wszyscy radni zapoznali się z treścią uzupełnienia.  



Tomasz Gabor, Członek Komisji: powinniśmy wycofać ten punkt w punkcie dotyczącym 
porządku obrad i wtedy uzasadnić powód tego wycofania. 
B. Kolenda-Łabuś: dobrze, to tak zrobimy. 
Teresa Ceglecka-Zielonka, Członek Komisji: uważam, że sprawa jest zakończona. 
Wcześniej określiliśmy stanowisko Komisji jasno. Dyrektor Damian Cedro przestawił nam stan 
prawny sprawy. Ten Pan narzuca nam przyjmowanie kolejnych aktów prawnych.    
B. Kolenda-Łabuś: on proponuje, żeby to stanowisko Fundacji im. Stefana Batorego 
przyjąć jako załącznik do statutu.  
T. Ceglecka-Zielonka: my już nad tym pracowaliśmy i wszyscy byliśmy zgodni                           
z przedstawionym przez pana Dyrektora Damiana Cedro uzasadnieniem. 
B. Kolenda-Łabuś: nie chciałabym, aby zostało odniesione wrażenie, że ktoś do nas 
koresponduje, a my tego nie uwzględniamy. 
T. Ceglecka-Zielonka: ale wnioskodawca mógł wcześniej nam to podesłać, a nie                       
po tygodniu coś dosyła, a my musimy do tego wracać. Uważam, że sprawa jest zakończona. 
J. Okrągły: ja się zgadzam, że nie należy jednego tematu wałkować w kółko,                        
natomiast wydaje mi się, że dla porządku trzeba to wszystkim radnym rozesłać.  
B. Kolenda-Łabuś: jest to sytuacja formalna. Petycja została złożona w interesie 
publicznym. Pan wnosi o dopuszczalne prawem przyjęcie jego wniosku dowodowego.                 
My powinniśmy się do tego odnieść np. że nie przyjmujemy tego wniosku dowodowego                      
i z jakich powodów. Ja mam w ogóle wątpliwość, czy ten przesyłany materiał ma charakter 
opinii biegłych.     
T. Ceglecka-Zielonka: uważam, że nie powinniśmy się już tym zajmować. 
Antoni Konopka, Członek Komisji: czyli Pani uważa, że powinniśmy te sprawę zamknąć 
dzisiaj i nie dopuszczać tego dodatkowego materiału?        
T. Ceglecka-Zielonka: tak uważam. Widzieliśmy materiał, pracowaliśmy na jego podstawie 
i wydaliśmy decyzję.  
B. Kolenda-Łabuś: ja się z Panią zgadzam, że my pewnie za dwa miesiące podejmiemy 
taką sama decyzję. Jednak swój wniosek będę podtrzymywać ponieważ nie chciałabym,                   
aby ktokolwiek złożył nam zarzut, że nie pracujemy z szacunkiem dla strony.     
T. Ceglecka-Zielonka: ale my pochyliliśmy się z szacunkiem dla strony tylko ten Pan                  
w ostatnim momencie przesyła dodatkowe materiały. 
B. Kolenda-Łabuś: ma podstawy prawne, aby wnosić o przyjęcie wniosku dowodowego.             
My możemy uznać to za wniosek dowodowy lub nie, kiedy się z tym zapoznamy.  
T. Ceglecka-Zielonka: ten Pan powinien wcześniej sprawę dokładnie przemyśleć                         
i przekazać całość materiału. 
A. Konopka: wydaje mi się, że przez ostrożność powinniśmy pójść ścieżką, którą proponuje 
Pani Przewodnicząca.  
J. Okrągły: zgadzam się, że ze względu na ostrożność i z szacunku dla wnioskodawcy.  
B. Kolenda-Łabuś: głosujmy kto jest za tym, aby wycofać ten punkt z porządku obrad 
dzisiejszej sesji Sejmiku. 

Głosowanie
„Za” - 3     „Przeciw” - 2     „Wstrzymujących się” – 0

Komisja zdecydowała, że Projekt Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stanowiący załącznik             
do Uchwały Sejmiku Województwa Opolskiego w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej 
wprowadzenia Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów odnoszącej się do radnych 



Województwa Opolskiego zostanie wycofany z porządku obrad XI sesji Sejmiku 
Województwa Opolskiego w dniu 28 października 2019 r.

Przewodnicząca Komisji podziękowała członkom Komisji za udział w posiedzeniu i zamknęła 
obrady. Zakończenie o godz. 945

                                                     Przewodnicząca Komisji                                                            
Skarg, Wniosków i Petycji

Brygida Kolenda-Łabuś

Protokołował:
Przemysław Kasztelan
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